
Kommunnytt
Oerhört oberoende socialistisk | Nr 6, 2023 | vaxjo.vansterpartiet.se

Vänsterpartiet i Växjö kommun presenterar:

Vad hände i kommunfullmäktige 18/8? 

Turistbyrån som försvann
- Antalet turister ökar i Växjö, inledde 
Gunnar Nordmark (L) en fråga till 
Malin Lauber (S). 

- De letar ofta efter vår turistbyrå, men 
kan inte hitta den. Beklagligt och hur ser 
du på detta, frågade Nordmark. 

- Jag delar din åsikt. Turistbyrån stäng-
des under förra styret och gjordes om till 
en turistinformation i kommunhusets 
reception, men vi behöver helt klart se över 
detta igen och återkommer, lovade Lauber.

Sänkta uttag ur 
bostadsbolaget
Hur känns det att styra den kommun i 
landet som tar ut klart mest pengar från 
sina bostadsbolag, frågade  Anton Ol-
son (M) kommunstyrelsens ordförande 
Malin Lauber (S). 

- Det känns jättedåligt, svarade Lauber. 
Det är uttag vi successivt kommer att 
sänka i takt med att ekonomin tillåter. 
Ni i alliansmajoriteten tog ut 100 miljo-
ner, vi sänkte uttaget till 80 miljoner och 
tänker sänka ännu mer så fort möjlighet 
ges, avslutade Lauber.

Värdiga mottagare 
av mångfaldspris
Marianne Jenneflod och Suzana Mocevic 
fick vid kommunfullmäktige motta Växjö 
kommuns mångfaldspris. Marianne är 
idag rektor på Ulriksbergs förskola och har 
arbetat hela 43 år i förskolans värld. Hon ser 
alltig olikheter som en tillgång och får därför 
Växjö kommuns mångfaldspris 2023 ur ett 
medarbetar- och verksamhetsperspektiv. 

Suzana Mocevic tilldelades Växjö 
kommuns mångfaldspris 2023 ur ett 
samhällsperspektiv. Suzana har under 
flera år varit engagerad och aktiv i olika 
föreningar som arbetar med frågor som 
rör mänskliga rättigheter. Hon var med 
och startade Växjö Pride och har varit 
ordförande i alla de 10 år som förening-
en har varit verksam. 



Två värdiga vinnare med andra ord!

Grönplan för 
Växjö kommun
Under kommunfullmäktige antogs en ny 
grönplan för Växjö kommun, något som 
bifölls av Björn Kleinhenz (V). 

- Planen är mycket bra, inte minst i hur 
den är självreflekterande och pe-

kar på de områden där 
vi kan och måste bli 

bättre, sa Björn. 

- Liksom i kom-
munens budget 

måste vi satsa på 
kollektiva färdmedel, 

gång- och cykeltrafik och 
inte gynna bilar i centrum. Vi måste se till 
att vi planerar för gröna miljöer när vi bygger 
framtidens Växjö. Uppmaningen nu är att 
ta med detta i det kommande bugdetarbetet 
och se till att det blir verkstad i förvaltningar 
och bolag, planer har vi många men det är 
först när vi verkligen gör politik av innehållet 
som vi kan åstadkomma förändring, avsluta-
de Björn. 

Nya nämndemän valda
Under kommunfullmäktige valdes en 
lång rad nya nämndemän till Växjö 
tingsrätt för perioden 2024-2027. 

Vänsterpartiet har fem nämndemän och 
följande är de som valdes in:
Aleksija Djurovic, Elisabet Elfvin, Linda 
Rhodén, Ann-Christin Eriksson, Anna 

Bertland. 
Vi önskar alla nyvalda lycka till i deras 
viktiga uppdrag!

Positivt kring ny 
ukrainsk vänort
- Internationella samarbeten fyller en 
viktig funktion för kunskapsutbyte 
och för att stärka känslan av samhö-
righet mellan länder, inledde Maria 
Garmer (V) när hon talade om varför 
hon ser positivt till möjligheten att 
ingå avtal med  staden Kalush i väs-
tra Ukraina om att det blir 
Växjös nya vänort. 

- Att bli en vän-
ort i Ukraina är 
också ett sätt att 
visa solidaritet 
med det ukrain-
ska folket i denna 
svåra tid och visa 
dem att de inte står 
ensamma utan att andra länder stödjer 
dem i deras kamp mot Ryssland och den 
hemska invasion de utsätter Ukraina för. 

- Särskilt glädjande är det att Växjö och 
Kalush har flera gemensamma intressen 
och att vår nya vänort är särskilt fokusera-
de på att göra saker för barn och unga, för 
kulturen och klimatet, avslutade Maria.

Samtliga partier ställde sig positiva till 
att fortsätta arbetet med att göra Kalush 
till vår vänort med förhoppningen om 
att det kan bli färdigt i närtid. 



Samtal med allmän-
heten om Fylleryd
Sammanträdet avslutades med allmän-
hetens frågestund där tre av de aktivister 
som under de senaste veckorna genom-
fört flera manifestationer med anledning 
av bygget av Trafikplats Fagrabäck var på 
plats.

Beslutet togs 2017 vilket resulterar i att 
en värdefull del av Fylleryds naturreservat 
tas i anspråk, nedtagning av träd har nu 
pågått under några veckor vilket föranlett 
reaktioner och manifestationer. Vänster-
partiet röstade nej till beslutet 2017 och 
fortsatt är emot. Låt detta bli det sista 
beslutet som går stick i stäv med klimat-
målen. Klimatomställningen behöver ske 
omgående och vi måste ta hänsyn till den 
akuta kris vi befinner oss i, då menar vi 
att det inte är hållbart att prioritera stor-
skaliga satsningar på bilismen.

Aktivisterna ställde bra frågor till kom-
munstyrelsens ordförande Malin Lauber 
(S). Viktigt att allmänhetens frågestund 
finns så att medborgare och politiker 
kan mötas och diskutera olika frågor. 

En fråga som trafikplatsen i Fylleryd bör 
få mycket uppmärksamhet, om vi ska 
lyckas nå klimatmål och göra en om-
ställning måste vi börja tänka nytt och 
inte bygga storskaliga trafikplatser som 
gynnar resande med bil. 

Vänsterpartiet 
röstade nej till be-
slutet 2017 och 
fortsatt är emot.
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CHILE

Välkommen till en kväll med föreläsning 
och diskussion om Chiles politiska utveck-
ling under de senaste 50 åren. 

Under september 1970 kom för första 
gången i världshistorien ett socialistiskt 
parti med marxistiska rötter till makten 
via demokratiska val. Salvador Allende 
kom att ändra Chiles ekonomi och minska 
klyftorna mellan olika sociala klasser. Ge-
nom reformer, statliga exproprieringar och 
nationaliseringen av de viktigaste byggste-
narna i Chiles ekonomi genomförde den 
socialistiska regeringen stora förändringar 
i landet. 

1973 verkställer den politiska högern med 
stöd av USA  en statskupp i Chile. Presi-
dentpalatsen stormades den 11 september 
vilket blir inledningen på en 17 årig blodig 
diktatur, som än idag lever kvar i olika de-
lar av det chilenska samhället, i lagstiftning 
och framförallt i den extrema nyliberala 
ekonomi som har styrt Chile de senaste 50 
åren. 

I oktober 2019 efter 30 år av korrupt 
demokrati vaknar det chilenska folket i 
ett uppror som fyller gator och torg med 
hopp om att ett nytt Chile kan att byggas 

upp. Tusentals människor runt om i landet 
kräver rätt till utbildning, sjukvård och 
pensioner. Politiker blir oroliga och polisen 
tystar ner folkmassan med hagelgevär och 
tårgas. Människor dödas, torteras och våld-
tas av polis och militärer. 

Vad händer nu? Hur ser det ut för kvinnor, 
migranter, för mapuchefolket och stu-
denter i Chile idag? Vilka räknas in som 
politiska fångar idag? Vilka är politikerna 
som styr landet?

Välkommen att reflektera tillsammans om 
Chiles politiska, sociala och ekonomiska 
utveckling. Vi vill självklart även minnas 
de tusentals kvinnor och män som genom 
åren har mist sina liv i kampen mot terror 
och förtryck i Chile och alla de svenskar 
som visade solidaritet och medmänsklighet 
med det chilenska folket och dess folkrö-
relse under den mörka perioden.

Under kvällen blir det också musik och 
Torta de mil hojas (chilensk tårta) med 
kaffe. 

Fri entré. 

Välkomna!


